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REFERAT 

BESTYRELSESMØDE 

 

Tirsdag d. 2. april 2024 

Kasernen, Lokale 3.45 

 

Deltagere:  Lars Møller Andersen 

  Orla Jessen 

  Anders Otto Nielsen 

  Viggo Petersen 

  John Larsen 

  Preben Jensen 

  Per Berthing 

  Else Dupont 

  Hans Erik Jensen, ref. 

 

 

1. a  Fugl og fisk 

Lars har kun hørt en spurveugle i Gludsted Plantage. 

 

1. b  Referent for mødet aftales. 

Hans Erik blev valgt. 

 

2. Økonomiudvalg: Orientering om foreningens aktuelle økonomi. Herunder rammebe-

villinger til udvalg.  

Preben udleverede udkast til budget. 

 

Bestyrelsen noterer sig, at indbetalingerne kommer lidt drypvis hen over året. Vi vil fra næste år opstramme 

tidsfristen for betalingerne til en fast termin. På det foreliggende grundlag tør vi ikke igangsætte rammesty-

ring af udvalgene endnu. 

 

Der bliver fulgt op på budgettet til ledelsesmødet i begyndelsen af maj. 

 

3. Daglig ledelse:       

3A: Stor skallesluger-projektet. Skal vi lave en samarbejds-kontrakt med Naturstyrelsen og Sønder-

borg kommune? 

Kan vi lave en samarbejdskontrakt med Naturstyrelsen? Fordelen er, at Naturstyrelsen klarer 

opsætning og nedtagning af kasserne. Vi tilser kasserne og melder tilbage til Naturstyrelsen, hvis 

der er kasser, der skal vedligeholdes. 

 

Det blev besluttet, at Lars fortsætter dialogen med Naturstyrelsen. 
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Vi har ikke en forsikring og vi kan ikke tage ansvaret, hvis et af vores medlemmer falder ned fra en 

stige under arbejdet for OAS. 

 

3B:  Digesvaletælling. Organisering af deltagelse. (Hans Erik) 

Punktet behandles under projekt og praksisgruppen. 

 

3C:  Måger i Sønderborg bymidte og Vandrefalkkasse på Alsion. Orientering. 

Lars orienterede om problemstillingen med måger i Sønderborg Bymidte. Der er pt. skudt 5 måger. OAS 

foretager sig ikke yderligere. Else nævnte tyske erfaringer, hvor æg indsamles fra særligt konstruerede reder 

på taget. 

 

Lars orienterede om vandrefalkkassen poå Alsion. Det er et spørgsmål om den sidder tilstrækkeligt højt. 

Projektet fik en god omtale i medierne. Den kan måske også afhjælpe mågeproblemet. 

 

3D:  Persondata-forordningen. Hvordan overholder vi forordningen. 

Vi skal skrive på vores hjemmeside, at vi overholder persondataforordningen. 

 

John har kigget på det og udarbejdet et forslag til håndtering af personlige data i OAS. Den bliver lagt på 

hjemmesiden med et link og udlevere til nye medlemmer. Generelt håndterer vi ikke personfølsomme 

oplysninger ud over det, som skal til for at vedligeholde et medlemskartotek. 

 

John spurgte ind til om vi skal have en lukket medlemsdel af hjemmesiden. Det kan have forskellige fordele i 

forhold til at dele fotos og Panurus. Vores hjemmeside er ikke umiddelbart egnet hertil.  

 

3E:   Overført fra sidste bestyrelsesmøde ifølge referat. 

1. Revision af vedtægter 

John har udarbejdet et revideret forslag til vedtægter. John rundsender det til 

bestyrelsen efterfølgende. Punktet bliver behandlet på næste møde i juni. Vi skal 

overveje vores geografiske dækning under respekt for DOF Sønderjylland. 

 

2. OAS 60 års jubilæum i 2025. Forberedelse - ideer. 

Punktet kommer på august-mødet. 

 

3. Familiemedlemskab. 

 

4. Redaktionsgruppen. Aktuel orientering. 

John har lavet en lukket Facebook-gruppe. Indmelding af medlemmer ved at udsende Invitation til 

gruppen virkede ikke ordentligt. Det ser ud til at fungere bedre, hvis man tilgår gruppen fra 

foreningens egen side og så anmoder om optagelse i gruppen. 

 

Panurus er udkommet. Det så fint ud. Vi savner generelt stof om stort og småt. 

 

5.   Foreningsgruppen. Aktuel Orientering. 

Else fortalte om kapacitetsproblemer med lokalet, hvor vi ofte har så mange deltagere, at vi ikke kan være i 

lokalet. Skal vi have tilmelding? Enten med NEM-tilmelding eller pr. SMS? Der er mest stemning for SMS. 
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Det blev besluttet, at vi fra næstfølgende arrangement indfører SMS-tilmelding, første gang til Orla. Herefter 

skal tilmeldingen gå i en turnusordningen mellem foreningsgruppens medlemmer.  

 

Målgruppen for arrangementer er fortrinsvis medlemmer og samarbejdspartnere.  

 

6.   Projekt- og praksisgruppen. Aktuel orientering. 

Hans Erik refererede fra gruppens seneste møde. Gruppen finder, at den bør fokusere på projekter og 

aktiviteter indenfor foreningens geografiske område. Det betyder, at vi foreslår, at skalleslugerkasser og 

digesvaleprojektet bliver prioriteret, mens aktiviteter i forhold til vendehals og sortspætte, der primært ligger 

udenfor OAS’s kerneområde bliver nedprioriteret. Vi opfordrer stadig til, at interesserede deltager på privat 

basis. 

 

Klaus Bo koordinerer inspektion af skalleslugerkasser i løbet af maj, hvor der gennemføres 1-2 tilsyn i løbet af 

måneden. Orla og Hans Erik finder selv ud af Broager-området. 

 

I forhold til digesvaleprojektet vil Hans Erik lave et udkast til liste over potentielle områder for digesvaler. Det 

skal vi lige kvalitetssikre internt. Efterfølgende undersøger vi, hvilke potentielle observatører, der kan komme 

på tale. Viggo tager Kegnæs.  

 

Hans Erik orienterer Maiken om status og tjekker, hvornår hun har brug for at vide noget om bemanding. 

 

7.   Fondsgruppen. Aktuel orientering. 

Gruppen arbejder på en teknisk specifikation for en drone til brug for en ansøgning om en drone og en 

droneuddannelse. 

 

Linket til Facebook kommer i næste uge. 

 

8.   Turudvalg. Aktuel orientering 

I forbindelse med en turleders fravær uden afbud på en tur har bestyrelsen drøftet regelsættet for afholdelse 

af ture. OAS aflyser principielt aldrig en tur. Ved forfald finder turlederen altid en erstatning som turleder. 

 

9.  Evt. 

Næste møde er tirsdag d. 4. juni 2024 kl 19 på kasernen 

 

Fremtidige temaer til kommende bestyrelsesmøder 

Intet nyt fremkommet. 


